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Zápis ze 150. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 9. ledna 2023 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím jednání online via aplikaci 
Webex. 

Jednání se zúčastnili: prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D. (předseda), Matěj Bajgar, Dphil., 
RNDr. Miloslav Frýzek, prof. RNDr. David Honys, Ph.D., prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., 
prof. RNDr. Ing. František Kocourek, CSc., doc. RNDr. Stanislav Kozubek, doc. Ing. Jaroslav 
Machan, CSc., DrSc., prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D., prof. MUDr. Josef Syka, DrSc., 
prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc., prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc., prof. Ing. Eva Vejmelková, 
Ph.D., Ing. Karel Vejražka, Ph.D., PhDr. RNDr. Hana Voňková, Ph.D., Ph.D., Mgr. Ing. Kateřina 
Miholová, Ph.D. (tajemnice KHV), Mgr. Markéta Avakian (host), Ing. Miroslav Rychtařík (host) 

Komise byla usnášeníschopná. 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu, schválení zápisu ze 149. jednání KHV 

2) Informace z 385. zasedání Rady      [členové Rady ] 

3) Hodnocení účelové podpory      [M. Bajgar, J. Machan] 

a) Program THÉTA 2 

b) Informace o předběžné konzultaci k programu BETA3 (TAČR) 

4) Implementace Metodiky 2017+    [Š. Jurajda, T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Personální složení OP a OOH 

c) Zveřejňování výsledků hodnocení 

d) Manuál pro hodnotitele – příprava 

e) Informace z diskuzního odpoledne k Metodice 2017+ (15. 12. 2022, NTK) 

f) Prohlášení předsednictva ČAZV k publikování výsledků výzkumu 

g) Open Access 

5) IS VaVaI          [ M. Rychtařík] 

6) Různé 

7) Závěr  

 

Ad 1) Jednání zahájil prof. Polívka a informoval členy, že příští jednání bude probíhat prezenční 
formou a to vzhledem k avizované návštěvě paní ministryně. KHV schválila program dnešního 
jednání a zápis ze 149. jednání KHV.  

Ad 2) Prof. Polívka informoval o dění na 385. zasedání Rady, kde byl schválen Rámcový plán 
činnosti Komise pro hodnocení výzkumných organizací a ukončených programů pro rok 2023. Dále 
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byla Rada informována o obecných závěrech z tripartit. Rada vzala na vědomí dokument Analýza 
stavu VaVaI ČR a jejich srovnání se zahraničím v roce 2021, finální znění dokumentu bude 
schváleno na příštím zasedání. Rada projednala postupu příprav nové legislativní úpravy oblasti 
VaVaI (návrhu nového zákona o výzkumu, vývoje a inovacích a transferu technologií) a schválila 
složení příslušné pracovní skupiny. Rada vzala na vědomí Dohodu o reformě hodnocení výzkumu. 
Je třeba dořešit, kdo dohodu podepíše. 

Ad 3a) Prof. Polívka požádal kolegu Bajgara, aby shrnul  informace k předkládaným návrhům 
programů účelové podpory. Upozornil, že v programu nebyla zohledněna excelence a podpora 
mladých výzkumníků. Tuto informaci potvrdil i doc. Machan a požádal o doplnění specifikace těchto 
oblastí. Dr. Miholová informovala členy KHV o procesu přípravy stanoviska pro jednání Rady. 
Prof. Jurajda upozornil na opakující se problém, kterým je předkládání návrhů programů KHV 
k vyjádření na poslední chvíli. Navrhl, aby byl tento problém konzultován s poskytovateli, v první 
řadě tedy s TA ČR. Doc. Machan vyzval členy KHV, aby vždy sledovali aktuálnost kontrolních listů 
a upozornil na skutečnost, že TA ČR nejspíše poskytla neaktuální kontrolní list. KHV se shodla, 
že program doporučí ke schválení po zapracování připomínek. Prof. Polívka upozornil na nutnost 
hodnotit kvalitu výsledků daného programu, nikoliv jen jejich počet.  

Ad 3b) Prof. Polívka informoval o žádosti TA ČR  o předběžnou konzultaci k programu BETA3. 
KHV se shodla, že vzhledem k procesu hodnocení návrhů programů se KHV bude vyjadřovat pouze 
k finálním návrhům. 

Ad 4a) Dr. Miholová členy Komise informovala, že hodnocení probíhá podle harmonogramu. 
V prosinci proběhla tripartitní jednán se všemi poskytovateli, dr. Miholová shrnula průběh a závěry 
z tripartit, poukázala na neshodu v hodnocení u Ministerstva zdravotnictví. Protokoly z jednání jsou 
v procesu schvalování všemi účastníky, následně budou předloženy Radě. Dále se pracuje 
na vypořádání námitek k hodnocení v Modulu 1 v Hodnocení 2021.   

Ad 4b) Prof. Polívka připomněl potřebu průběžné obměny odborných panelů s tím, že ve středu 
11. 1. 2023 bude končit termín Výzvy Rady k podávání návrhů kandidátů na členy Odborných 
panelů. Následně bude seznam uchazečů poskytnut KHV. Volba proběhne na únorovém zasedání 
Rady. Dr. Miholová okomentovala seznam nových hodnotitelů v oblasti aplikovaného výzkumu 
doporučené Asociací výzkumných organizací. Prof. Polívka vyzval členy KHV, aby sdělili své 
případné připomínky k jednotlivým nominacím do OP i OOH (hodnotitelé).  

Ad 4c) Prof. Polívka shrnul své poznatky z tripartitních jednání. Je třeba diskutovat způsob 
hodnocení servisních organizací. V některých případech je problematické (ne)zveřejňování výstupů 
z hodnocení na úrovni poskytovatele. Dr. Miholová doplnila, že by stačil apel na jednotlivé 
poskytovatele, ať zveřejňují svá hodnocení až na úroveň výsledků jednotlivých VO. Jelikož všechny 
VO dostávají finanční prostředky ze státního rozpočtu na VaVaI, není možné tyto informace tajit. 
Prof. Polívka navrhl, aby byl připraven podklad na jednání Rady, ve kterém bude výzva 
pro jednotlivé poskytovatelé ke kompletnímu zveřejnění výsledků hodnocení.  

Ad 4d) Dne 15. prosince 2022 byla uspořádána konference pořádaná Radou vysokých škol. 
Prof. Polívka shrnul průběh diskuze, projednaná témata a podněty. Prof. Polívka také KHV 
informoval o  záměru připravit pro další kolo hodnocení instruktážní video prezentaci pro hodnotitele 
jako další způsob jak hodnocení kalibrovat.  

Ad 4f) Prof. Kocourek okomentoval Prohlášení předsednictva ČAZV k publikování výsledků 
výzkumu, doplnil kontext iniciativy. KHV problematiku diskutovala a shodla se, že nelze paušálně 
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prohlásit výsledky v Q3/4 v zemědělských vědách za kvalitní. Vytvořil by se tak nebezpečný 
precedens. Prof. Polívka dodal, že zásadně nesouhlasí s tím, že by se mělo zakazovat publikovat 
v Q3 a Q4, na druhou stranu není možné říci, že všechny Q3 a Q4 jsou kvalitní. Je velmi důležité, 
aby se poskytovatelé i management VO daným hodnocením zaobírali detailně. 

Ad 5) KHV byla seznámena s postupem úprav automatizovaného systému předávání dat o dotacích 
Ministerstvu financí. Ing. Rychtařík shrnul přípravy IS VaVaI pro rok 2023, připomenul plánovanou 
právě probíhající částečnou odstávku systému v období od 17. 12. 2022 do 15. 1. 2023, během 
které IS VaVaI pracuje pouze v prohlížecím režimu. Informační systém bude znovu spuštěn v plném 
rozsahu již 12. 1. 2023. Z pohledu hodnocení se neobjeví žádné změny datové struktury. Dr. Frýzek 
vznesl dotaz, zda bude v rámci IS fungovat úložiště na rozhodnutí. Ing. Rychtařík sdělil, že vlastní 
úložiště má k dispozici MF, které by mělo být již ve funkčním stavu. Dále je možné využít úložiště 
v rámci registru smluv. Budování dalšího úložiště by nebylo hospodárné a nebylo ani plánováno. 

Ad 6) Prof. Jurajda vznesl dotaz TA ČR, který chce zjistit, zda by Rada nebo KHV nemohla být 
aplikačním kanálem pro program FUTURE-PRO: Megatrendy a velké společenské výzvy. 
Prof. Polívka zrekapituloval informace o projektu FuturePro a představil jednotlivé cíle programu. 
KHV se shodla, že část projektu FuturePro může být pro KHV užitečná a KHV s nimi může 
v budoucnu pracovat. Podrobněji byl prezentován dílčí cíl 6. 

Ad 7) Příští řádné 151. jednání se koná dne 6. února 2023 od 13.00 hod. prezenční formou 
na Úřadu vlády v místnosti číslo 149. 

V Praze dne 9. ledna 2023 

 

Zapsala: J. Frantíková 

Schválil: T. Polívka   

 

 


